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HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ 
Zagreb, Pavla Hatza 5/III 
 
UPRAVNI ODBOR 
 

ZAPISNIK 
 

sa sjednice Upravnog odbora Hrvatskog pčelarskog saveza („HPS“ ili „Savez“) 
održane dana 18. listopada 2022. godine 

u sjedištu Saveza u Zagrebu, Pavla Hatza 5/ 3. kat, 
s početkom u 11:00 sati 

 
Članovi Upravnog odbora koji su sudjelovali u radu sjednice: 

DRAŽEN KOCET (predsjednik) SISAČKO-MOSLAVAČKA ŽUPANIJA 
 BJELOVARSKO-BILOGORSKA ŽUPANIJA 
 
STJEPAN ARAČIĆ BRODSKO-POSAVSKA ŽUPANIJA 
 
VLAHO KOMPARAK (dopredsjednik) DUBROVAČKO-NERETVANSKA ŽUPANIJA 
 
DRAGUTIN VEDAK GRAD ZAGREB 
  
 ISTARSKA ŽUPANIJA 
Nediljko Landeka 
 KARLOVAČKA ŽUPANIJA 
Darko Kovačević 
 KOPRIVNIČKO-KRIŽEVAČKA ŽUPANIJA 
 
DAMIR KROG (dopredsjednik) KRAPINSKO-ZAGORSKA ŽUPANIJA 
 
SANJIN ŽARKOVIĆ LIČKO-SENJSKA ŽUPANIJA 
 
ŽELJKO TRUPKOVIĆ MEĐIMURSKA ŽUPANIJA 
 
ŽELJKO TOMIĆ OSJEČKO-BARANJSKA ŽUPANIJA 
 
ŽELJKO BALEN POŽEŠKO-SLAVONSKA ŽUPANIJA 
 
 PRIMORSKO-GORANSKA ŽUPANIJA 
 
DAMIR BUKVIĆ SISAČKO-MOSLAVAČKA ŽUPANIJA 
 
IVAN MRAVAK SPLITSKO-DALMATINSKA ŽUPANIJA 
 
ŽELJKO MRĐEN ŠIBENSKO-KNINSKA ŽUPANIJA 
 
MARTIN GAŠPAREVIĆ VARAŽDINSKA ŽUPANIJA 
 
DUŠKO GRDIĆ VIROVITIČKO-PODRAVSKA ŽUPANIJA 
 
STANKO ČULJAK (dopredsjednik) VUKOVARSKO-SRIJEMSKA ŽUPANIJA 
 
MARKO KNEŽEVIĆ ZADARSKA ŽUPANIJA 
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ŽELJKO VUKIĆ (dopredsjednik) ZAGREBAČKA ŽUPANIJA 

 

 
Sjednici UO nazočili su g. Štavun iz Nadzornog odbora te g. Fajdetić. 

 
*---*---* 

 
Gospodin Dražen Kocet, predsjednik Upravnog odbora, otvara sjednicu Upravnog odbora („UO“) u 11:05. 
 
Utvrđuje se da je prisutno 17 (sedamnaest) članova Upravnog odbora te 2 (dva) zamjenika. Slijedom navedenog, 
ukupno je prisutno je 19 članova UO te se utvrđuje da postoji kvorum i nastavlja se s radom sjednice UO te sve 
odluke donesene na istoj bit će pravovaljane. 
 
G. Dražen Kocet je članovima Upravnog odbora predložio raspravu o 10 (slovima: dvanaest) točaka dnevnog reda u 
skladu s dnevnim redom dostavljenim u materijalima prije kako slijedi: 
 

DNEVNI RED SJEDNICE UPRAVNOG ODBORA HPS-a 
1. Prihvaćanje dnevnog reda 
2. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice UO od 19. kolovoza 2022. i Zapisnika sa elektroničke sjednice od 3. 

listopada 2022.  
3. Izvješće predsjednika o provedenim aktivnostima 
4. Rasprava i donošenje odluka vezanih uz distributera nacionalne staklenke društva „Agronom d.o.o.“ iz 

Požege 
 
Predstavnici društva Agronom d.o.o će UO podnijeti izvješće o provedenim radnjama. 
5. Rasprava i donošenje odluke o oduzimanje prava na nacionalnu staklenku društvu Kralj Bar-Vil d.o.o. 
(OIB: 14983330774) 
6. Donošenje odluke o članovima odbora za zdravstvenu zaštitu pčela i odbora za edukacije. 
  
 Predlažu se članovi kako slijedi: 

 Odbor za edukacije: Zlatko Puškadija, Lidija Svečnjak ,Saša Prđun,  
 Odbor za zdravstvenu zaštitu pčela: Ivana Tlak Gajger, Tihomir Tkalčec, Ivona Šavor, Zlatko Tomašić, 

Marin Kovačić, Predrag Đurđević 
7. Rasprava i donošenje odluke o datumu održavanja skupštine HPS-a 
8. Rasprava i donošenje Pravilnika o radu UO HPS-a. 
9. Rasprava o dopisu 8 članova UO i donošenje odluke o njihovom zahtjevu 
 
Dana 22.9.2022. Savez je zaprimio dopis g. Žarkovića, poslan u ime 8 članova UO (g. Taritaš, g. Kovačević, g. 
Mrđen, g. Žarković, g. Gašparević, g. Tomić g. Mravak i g. Knežević), u kojem traže: 

I. hitno sazivanje sjednice UO s sljedećim dnevnim redom 
1. Ugovor o radu Predsjednika HPS-a sa HPS-om – rasprava o poštivanju procedura, radnji i odluka koje su 
propisane zakonom i ostalim pozitivnim pravnim propisima RH te Statutom HPS-a 
2. Nacionalna staklenka – dosadašnja i aktualna problematika 
3. Sektorske intervencije iz područja pčelarstva za novo petogodišnje razdoblje(novi Pravilnik) 
4. Odnosi HPS-a i resornog ministarstva 
5. Razno 

II. dostavu sljedeće dokumentacije: 
1. Kopiju potpisanog Ugovora o radu između Predsjednika i HPS-a  
2. Zapisnik sa zadnje sjednice Upravnog odbora i to žurno 
3. Bankovne izvode od 21.04.2022.g. do 31.08.2022.g. 
10. Razno 
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AD/ TOČKA 1. Prihvaćanje dnevnog reda 
U raspravi sudjelovali g. Žarković, g. Mravak, g. Gašparević. G. Žarković traži da se pod razno raspravi o sredstvima 
za rad povjerenika, pravilniku o zaraznim bolestima te predlaže da se ostatak sredstava dodijeljenih Savezu 
Ugovorom o dodjeli financijskih sredstava od strane Ministarstva poljoprivrede utroši na povjerenike. G. Mravak 
iznosi primjedbe na rad predsjednika po pitanju izlaska na teren te se očituje na mail tajnika. G. Gašparević traži 
micanje točke 8. sa dnevnoga reda iz razloga što se nisu stekli uvjeti za donošenje Pravilnika. 
 
Nakon privedene rasprave pristupa se glasovanju te je Upravni odbor HPS-a sa većinom glasova od 12 glasova „ZA“ 
i 7 „PROTIV“ prihvatio gore navedeni dnevni red sa točkom 8. čime prijedlog g. Gašparevića nije prihvaćen. 
 
Dnevni red dopunjuje se sa 2 točke – Odluka o za oznaku „Dokazana kvaliteta“ Odluka o promjeni povjerenika 
pašnog reda Udruge pčelara „Dakovština“ Đakovo. Dopune dnevnog reda UO HPS-a prihvatio je jednoglasno te 
dnevni red je kako slijedi: 

DNEVNI RED SJEDNICE UPRAVNOG ODBORA HPS-a 
1. Prihvaćanje dnevnog reda 
2. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice UO od 19. kolovoza 2022. i Zapisnika sa elektroničke sjednice od 3. 

listopada 2022.  
3. Izvješće predsjednika o provedenim aktivnostima 
4. Rasprava i donošenje odluka vezanih uz distributera nacionalne staklenke društva „Agronom d.o.o.“ iz 

Požege 
 
Predstavnici društva Agronom d.o.o će UO podnijeti izvješće o provedenim radnjama. 
5. Rasprava i donošenje odluke o oduzimanje prava na nacionalnu staklenku društvu Kralj Bar-Vil d.o.o. 
(OIB: 14983330774) 
6. Donošenje odluke o članovima odbora za zdravstvenu zaštitu pčela i odbora za edukacije. 
  
 Predlažu se članovi kako slijedi: 

 Odbor za edukacije: Zlatko Puškadija, Lidija Svečnjak ,Saša Prđun,  
 Odbor za zdravstvenu zaštitu pčela: Ivana Tlak Gajger, Tihomir Tkalčec, Ivona Šavor, Zlatko Tomašić, 

Marin Kovačić, Predrag Đurđević 
7. Rasprava i donošenje odluke o datumu održavanja skupštine HPS-a 
8. Rasprava i donošenje Pravilnika o radu UO HPS-a. 
9. Rasprava o dopisu 8 članova UO i donošenje odluke o njihovom zahtjevu 
 
Dana 22.9.2022. Savez je zaprimio dopis g. Žarkovića, poslan u ime 8 članova UO (g. Taritaš, g. Kovačević, g. 
Mrđen, g. Žarković, g. Gašparević, g. Tomić g. Mravak i g. Knežević), u kojem traže: 

III. hitno sazivanje sjednice UO s sljedećim dnevnim redom 
1. Ugovor o radu Predsjednika HPS-a sa HPS-om – rasprava o poštivanju procedura, radnji i odluka koje su 
propisane zakonom i ostalim pozitivnim pravnim propisima RH te Statutom HPS-a 
2. Nacionalna staklenka – dosadašnja i aktualna problematika 
3. Sektorske intervencije iz područja pčelarstva za novo petogodišnje razdoblje(novi Pravilnik) 
4. Odnosi HPS-a i resornog ministarstva 
5. Razno 

IV. dostavu sljedeće dokumentacije: 
1. Kopiju potpisanog Ugovora o radu između Predsjednika i HPS-a  
2. Zapisnik sa zadnje sjednice Upravnog odbora i to žurno 
3. Bankovne izvode od 21.04.2022.g. do 31.08.2022.g. 
10. Rasprava i donošenje Odluke o projektu oznaka „Dokazana kvaliteta“  
11. Rasprava i donošenje Odluke o promjeni povjerenika pašnog reda Udruge pčelara „Dakovština“ Đakovo 
12. Razno 

 
AD/ TOČKA 2. Prihvaćanje zapisnika sa sjednice UO od 19. kolovoza 2022. i Zapisnika sa elektroničke sjednice 
od 3. listopada 2022. 
U raspravi sudjeluju g. Tomić g. Gašparević, g. Žarković, g. Mravak, tajnik, g. Knežević. G. Tomić traži da se u 
zapisnik sa sjednice UO od 19. kolovoza 2022. unese njegovo zalaganje da dopredsjednici Saveza dostave UO 
izvješća o planiranim aktivnostima za 5 godišnje razdoblje za svoje područje djelovanja. G. Gašparević navodi da su 



4 
 

prekršeni članci 39. i 61. Statuta zbog sukoba interesa, jer se predsjednik trebao izuzeti od glasovanja o ugovoru o 
radu, a o tom pitanju trebao odlučivati Sud časti. G. Mravak tvrdi da je tajnik glasovao umjesto g. Kroga. Tajnik 
navodi da su glasovi g. Kroga pristigli na mail stručne službe unutar roka za glasovanje te je tajnik svim članovima 
UO proslijedio na znanje. G. Knežević predlaže da se rasprava i glasovanje prilikom održavanja elektroničkih 
sjednica UO vremenski razdvoje. 
 
Nakon privedene rasprave pristupa se glasovanju te je Upravni odbor HPS-a sa većinom glasova od 14 glasova „ZA“ 
i 2 „PROTIV“ i 3 SUZDRŽANA prihvatio Zapisnik sa sjednice UO od 19. kolovoza 2022. uz dopunu navoda g. Tomića i 
Zapisnik sa elektroničke sjednice od 3. listopada 2022. 
 

AD/ TOČKA 3. Izvješće predsjednika o provedenim aktivnostima 
Predsjednik izlaže izvješće o provedenim aktivnostima od prošle sjednice UO. U raspravi sudjelovali g. Gašparević, 
g. Krog, g. Knežević, g. Tomić i g. Kocet. G. Gašparević izlaže da nije dostavljen Ugovor o dodijeli financijskih 
sredstava na uvid koji je potpisan s ministarstvom te da izvješće nije dovoljno detaljno pa traži pojašnjenja. G. 
Kocet izlaže da Ugovor mogu svi dobiti na uvid. 
 
AD/ TOČKA 4. Rasprava i donošenje odluka vezanih uz distributera nacionalne staklenke društva „Agronom 
d.o.o.“ iz Požege 
Na sastanak pozvan i g. Luka Samardžija iz Agronoma d.o.o. kako bi UO dao očitovanje o stavljanju nacionalne 
staklenke od 580 ml u slobodnu prodaju mimo ugovora o distribuciji. Predsjednik iznosi činjenice o početku 
projekta, inicijatorima te otvara raspravu. U raspravi sudjeluje većina članova UO i g. Samardžija. Većinu zanima 
informacija tko je odgovoran za stavljanje nac. staklenke u slobodnu prodaju. G. Samardžija odgovara da je to bila 
jednostrana odluka Agronoma te da se nisu prije toga konzultirali sa Savezom. 
 
Zaključak rasprave – Upravni odbor HPS-a jednoglasno donosi odluku o odgađanju donošenja odluka vezanih uz 
distributera dok se ne održi sastanak sa voditeljem projekta g. Piljkom i bivšim predsjednikom saveza g. Vrbosom. 
 
AD/ TOČKA 5. Rasprava i donošenje odluke o oduzimanje prava na nacionalnu staklenku društvu Kralj Bar-Vil 
d.o.o. (OIB: 14983330774) 
G. Kocet pojašnjava da niti nakon nekoliko dopisa upozorenja društvo Kralj Bar-Vil d.o.o nije promijenilo pristup u 
korištenju nac. staklenke odnosno i dalje odbija koristiti nac. staklenku suprotno pravilniku. Slijedom navedenog, 
predlaže se predmetnom društvu oduzeti pravo na nac. staklenku temeljem odredbi pravilnika. U raspravi 
sudjelovali g. Mravak, g. Tomić, g. Komparak. 
 

Nakon privedene rasprave pristupa se glasovanju te je Upravni odbor HPS-a sa jednoglasno je donio odluku o 
oduzimanje prava na nacionalnu staklenku društvu Kralj Bar-Vil d.o.o. (OIB: 14983330774). 

 
AD/ TOČKA 6. Donošenje odluke o članovima odbora za zdravstvenu zaštitu pčela i odbora za edukacije 

Predsjednik pojašnjava da su predloženi kandidati za članove odbora potvrdili da su voljni sudjelovati. Otvara se 
rasprava te u raspravi sudjelovali g. Mravak, g. Balen, g. Vedak. G. Vedak predlaže formiranje fonda za postavljanje 
oglednih pčelinjaka za praćenje VMP-a. G. Balen predlaže g. Darka Mitrića (veterinar), a g. Mravak predlaže g. 
Pericu Tucaka (veterinarski inspektor) te da se u „Hrvatsku pčelu“ stavi anonimni anketni listić za koje lijekove su 
pčelari koristili. 
 
Nakon privedene rasprave pristupa se glasovanju te je Upravni odbor HPS-a sa jednoglasno je donio odluku o 
članovima odbora za zdravstvenu zaštitu pčela uz dopunu 2 navedena člana i odbora za edukacije. 
 

AD/ TOČKA 7. Rasprava i donošenje odluke o datumu održavanja skupštine HPS-a 
G. Kocet predlaže da se skupština održi nakon što završe sve pčelarske manifestacije te što je bliže moguće kraju 
godine zbog financijskih izvješća, a opet prije blagdana. Trebat će se provesti izbori za članove UO, zamjenike 
članova UO i SČ. Otvara se rasprava u kojoj sudjeluju g. Vedak, g. Knežević, g. Mravak, g. Aračić. 
 
Zaključak rasprave - Okvirni datumi o kojima je suglasna većina članova UO (17 „ZA“, 1 „PROTIV“, 1 „SUZDRŽAN“) 
su 26. studenog 2022. i 3. prosinca 2022. 
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AD/ TOČKA 8. Rasprava o prijedlogu Pravilnika o radu Upravnog odbora 
G. Bronić i g. Taritaš su dostavili svoje pisane prijedloge. Upravni odbor raspravlja o svakom članku prijedloga 
pravilnika te glasuju o istima. Tajnik navodi da UO nakon rasprave i glasovanja dostavi konačnu verziju pravilnika 
stručnoj službi na nomotehničku doradu. 
 
 Upravni odbor nema primjedbi na članke 1. - 4. 
 Članak 5. – g. Žarkoviću nije jasno na koji način se misli „ne smije istupati“. G. Gašparević predlaže da se 

propiše …“bez odobrenja Upravnog odbora“ 
 Upravni odbor nema primjedbi na članak 6. 
 Članak 7. - g. Žarković i g. Gašparević predlažu da se propiše da sjednicu UO može sazvati i 1/3 članova UO. O 

prijedlogu predsjedništva, da u slučaju potrebe, može se zakazati izvanredna sjednica Upravnog odbora, na 
zahtjev predsjednika Saveza, Nadzornog odbora Saveza ili najmanje 11 članova Upravnog odbora, se provodi 
glasovanje te Upravni odbor sa 11 glasova „ZA“, 6 „PROTIV“ i 2 „SUZDRŽANA“ prihvaća prijedlog 
predsjedništva.. 
Tajnik skreće pažnju na odredbe članka 37. statuta. 

 Članak 8. – nakon rasprave odlučuje se da na 7 RADNIH dana 
 Upravni odbor nema primjedbi na članak 9. 
 Članak 10. – g. Žarković daje prijedlog da se na elektroničkim sjednicama UO ne raspravlja o bitnim pitanjima 

poput statuta, skupštine i financija. G. Gašparević isto smatra da se o financijama ne može raspravljati 
elektroničkim putem. Ostali koji sudjeluju u raspravi g. Čuljak i tajnik. O prijedlogu g. Žarkovića se provodi 
glasovanje sa 9 glasova „ZA“, 7 „PROTIV“ i 3 „SUZDRŽANA“ nije prihvaćen prijedlog g. Žarkovića. 

 Upravni odbor nema primjedbi na članke 11. – 16. 
 Članak 17. – raspravlja se o vremenskom ograničavanju raspravljanja i repliciranja. U raspravi sudjeluju g. 

Žarković, g. Tomić, g. Gašparević g. Krog. Nakon privedene rasprave pristupa se glasovanju te je Upravni 
odbor HPS-a sa 18 glasova „ZA“ i 1 „SUZDRŽANIM“ prihvatio slijedeći model: dozvoljeno je svakom članu UO 2 
puta raspravljati o jednoj točci – 1 izlaganje u trajanju 5 minuta, a 2. u trajanju 2 minute te 4 puta replika u 
trajanju 1 minute. 

 Upravni odbor nema primjedbi na članke 18. - 20.  
 Članak 21. – g. Gašparević predlaže da se prilikom glasovanja predvide odredbe o izuzeću u slučaju sukoba 

interesa. 
Tajnik skreće pažnju da svaki glas pojedinog člana UO vrijedi jednako te da je način odlučivanja propisan 
statutom. 

 Upravni odbor nema primjedbi na članak 22. 
 Članak 23. – g. Žarković tvrdi da treba napraviti razliku između „SUZDRŽAN“ i „NIJE GLASOVAO“. Nakon 

rasprave UO je suglasan da se rok za dostavu zapisnika odredi u trajanju 10 radnih dana, neovisno o vrsti 
sjednice UO. 

 Upravni odbor nema primjedbi na članak 24. 
 Članak 25. – u raspravi sudjelovali g. Gašparević i g. Komparak. 
 Članak 26. - Nakon rasprave UO je suglasan da se rok za dostavu zapisnika odredi u trajanju 10 radnih dana, 

neovisno o vrsti sjednice UO. 
 Upravni odbor nema primjedbi na članke 27. – 36. 

 
AD/ TOČKA 9. Rasprava o dopisu 8 članova UO i donošenje odluke o njihovom zahtjevu 
U raspravi sudjelovali većina članova UO (g. Žarković, g. Kocet, g. Mrđen, g. Vukić, g. Knežević, g. Gašparević, g. 
Mravak, g. Vedak, g. Tomić, g. Čuljak, g. Krog, g. Aračić). 
 
Vezano uz postavljene upite i dostavu dokumentacije utvrđuje se kako slijedi: 
 Ugovor o radu Predsjednika HPS-a sa HPS-om – isti je dostavljen u materijalima za predmetnu sjednicu. Tajnik 

ističe da je cjelokupni postupak zapošljavanja predsjednika Saveza te sklapanja njegovog ugovora o radu na 
određeno vrijeme proveden u skladu sa zakonima i aktima Saveza koji reguliraju njegov položaj te su 
navedenom nije bilo nezakonitosti, a sve kako je navedeno u nezavisnom pravnom mišljenju Odvjetničkog 
društva Ruždjak i partneri koje dostavljamo u privitku ovom zapisniku. 

 Nacionalna staklenka – raspravljeno pod ranijom točkom 
 Sektorske intervencije iz područja pčelarstva za novo petogodišnje razdoblje(novi Pravilnik) – još nemamo 

službenog odgovora od ministarstva poljoprivrede 
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 Dostava Zapisnika sa zadnje sjednice Upravnog odbora i to žurno - dostavljen je u materijalima za predmetnu 
sjednicu 

 Bankovne izvode od 21.04.2022.g. do 31.08.2022.g. – potrebno je specificirati točne o kojim okolnostima i za 
koje osobe se traže izvodi kako bi se oni mogli pripremiti za dostavu, a sve kako je tajnik ranije objasnio u 
mailu 

 
AD/ TOČKA 10.  Rasprava i donošenje Odluke o projektu oznaka „Dokazana kvaliteta“ 
Stručna služba je podijelila članovima UO informativne knjižice o oznaci „Dokazana kvaliteta“. Otvara se rasprava. 
Predlaže se da HPS bude podnositelj prijave za pčelare te se predlažu članovi povjerenstva koje bi se bavilo 
predmetnim projektom kako slijedi: g. Bubalo, g. Lasić, g. Čuljak i g. Petrić. 
 
Nakon privedene rasprave pristupa se glasovanju te je Upravni odbor HPS-a sa jednoglasno je donio odluku o 
pokretanju projekta oznaka „Dokazana kvaliteta“ te izoru članova predmetnog povjerenstva kako je gore 
navedeno. 
 
AD/ TOČKA 11. Rasprava i donošenje Odluke o promjeni povjerenika pašnog reda Udruge pčelara „Dakovština“ 
Đakovo 
G. Josip Kmet je dao ostavku na mjesto povjerenika pašnog reda te je UO udruge pčelara „Dakovština“ Đakovo na 
svojoj sjednici donijela odluku da povjerenik pašnog reda bude g. Željko Tomić. 
 
Nakon privedene rasprave pristupa se glasovanju te je Upravni odbor HPS-a sa jednoglasno je donio odluku o 
promjeni povjerenika pašnog reda Udruge pčelara „Dakovština“ Đakovo te je novi povjerenik g. Željko Tomić. 
 
AD/ TOČKA 12. Razno 
Vezano za teme koje je predložio g. Žarković na početku sredstva za rad povjerenika i pravilnik o bolestima pčela, 
ove teme su raspravljene ranije kada se raspravljalo o dodijeli financijskih sredstava i kada se osnovalo odbor za 
zdravstvenu zaštitu pčela. 
Ostale teme o kojima se raspravlja pod razno je odlazak na sajam „Dalmatina“ te organiziranje sastanka regija 
Središnje i južnog Jadrana (4. 11. 2022. - Šibenik), Središnja Hrvatska (12. 11. 2022. – Dugo Selo) i regije Istočna 
Hrvatska (26. 11. 2022. – Slavonski Brod) te su dogovoreni datumi i lokacije održavanja. 
 
Sjednica zaključena u 16:30. 
 

HRVATSKI PČELARSKI SAVEZ 

Zapisničar: 

Emil Horvatić, mag. iur. 

 
 

Dražen Kocet, ing. stroj. 

Predsjednik Saveza 

 

 


